

A Happy and Prosperous New Year to all our members. Let 1988 be the Year of the Opera in Ottawa. We have a number of exciting activities already planned - all we need is your support and encouragement! Read on for all available details: -

**MEMBERSHIP** Many of our members have already renewed their memberships for 1988; would those of you who have been too preoccupied with the festive season please take a few minutes to send us a cheque so that we can continue to keep you on our mailing list. Some of our members have indicated a desire to offer increased financial support to the society. In response to these suggestions, in addition to our basic membership (\$15) we now offer other categories of membership: family (\$25), friend (\$50), benefactor (\$100) and patron (\$250). Remember these are tax deductible donations and this is one way we can lobby the government to support opera.

**OPERA FILMS** The next showing in our series of opera films will be at the Towne Cinema on Thursday, January 14th at 7:00 pm. We are showing Ingmar Bergman's classic rendition of Mozart's enchanting opera 'The Magic Flute'. Come out and support our first event of 1988 and meet old friends and acquaintances. Tickets (\$8) can be obtained from board members or at the door.

**MONTREAL OPERAS** Our remaining two trips to Montreal are on February 20th (Carmen) and April 16th (Don Giovanni). Seats are still available but please put in your orders at least 3 weeks ahead to allow time for processing.

**MOZART EXHIBITION** The National Capital Opera Society, in conjunction with the Mozart Society of Toronto and the National Arts Centre, will be presenting a photographic exhibition of Mozart and his times at the NAC from early February to mid-March. This will be a North American Premiere in Ottawa; the exhibition will then go to Toronto and New York. Look for further details in the media and in our next newsletter.

**ANNUAL GENERAL MEETING** This will be held in early April. The exact date and venue have not yet been determined.

**MAY DAY EVE GALA** Plans for our annual extravaganza are well in hand. The event will be held at the Skyline Hotel, April 30th, and will include a buffet supper and entertainment together with other activities still being negotiated. This should be a great evening; mark your calendars now.

**NAC SUMMER OPERA** The NAC has indicated its intention to bring back opera to Ottawa this summer with Mozart's 'Marriage of Figaro'. Tentative performance dates are July 21, 23, 26, 28 and 30. The society is considering booking a block of tickets for opening night and holding a reception for society members to celebrate this occasion. Mark July 21st on your calendar; more details will be given in subsequent newsletters.

**MARIA CALLAS TRIBUTE** A standing-room-only crowd attended the Tribute to Maria Callas on November 21st sponsored by our Society, the Parnassos Cultural Society and the University of Ottawa. The evening's events consisted of a lecture by Prof. Henry Bonnenburg and videotape recordings of Maria Callas supplied by Neil Kelly.

B U L L E T I N

Janvier 1988

Bonne et heureuse année à tous nos membres! Que 1988 soit l'année de l'opéra à Ottawa! Nous avons déjà préparé diverses activités pour vous; leur succès dépend de votre appui et de votre encouragement.

Cotisation - Plusieurs d'entre vous ont déjà renouvelé leur carte de membre pour l'année 1988; si vous ne l'avez pas encore fait, il serait bon que vous preniez quelques instants pour nous faire parvenir votre chèque afin que votre nom ne soit pas rayé de la liste. Certains de nos membres ont manifesté le désir d'augmenter leur contribution dans le but d'appuyer financièrement notre Société. Nous avons donc étendu l'éventail de catégories de membres comme suit : membre régulier, 15 \$ - famille, 25 \$ - ami, 50 \$ - bienfaiteur, 100 \$ - protecteur, 250 \$. Il va sans dire que tous ces dons sont déductibles de votre déclaration de revenus. C'est là un moyen de "forcer" le gouvernement à nous encourager.

Films d'opéra - Le prochain film de notre série sera projeté au cinéma Towne le jeudi 14 janvier à 17 heures. Il s'agit de la production classique d'Ingmar Bergman de "la Flûte enchantée" de Mozart. Venez profiter de notre première rencontre de la nouvelle année pour vous plonger dans l'enchantement de ce chef-d'oeuvre et renouer connaissance avec vos ami(e)s. Vous pouvez vous procurer vos billets, au coût de 6 \$, auprès des membres du Conseil d'administration ou au guichet.

Opéra de Montréal - Nos deux derniers voyages à Montréal auront lieu le 20 février pour "Carmen" et le 16 avril pour "Don Giovanni". Il reste encore des places, mais nous vous recommandons fortement de réserver au moins trois semaines à l'avance, afin de nous permettre de traiter votre commande.

Exposition MOZART - La Société d'opéra de la capitale nationale, en collaboration avec la Société Mozart de Toronto et le Centre national des Arts, présentera la première nord-américaine d'une exposition, en photos, sur Mozart et son temps, au CNA, du début de février à la mi-mars. Cette exposition se déplacera, par la suite, à Toronto et à New York. Les médias, ainsi que notre prochain bulletin, vous renseigneront davantage sur cet événement.

Assemblée générale annuelle - Elle se tiendra au début du mois d'avril. La date exacte et l'endroit n'ont pas encore été choisis.

Gala du printemps - Les préparatifs pour notre grande fête annuelle sont bien engagés. La soirée aura lieu à l'hôtel Skyline le 30 avril et comprendra buffet, divertissements ainsi que d'autres activités qui sont encore à l'état embryonnaire. Quoiqu'il en soit, réservez cette soirée immédiatement -- elle sera mémorable.

Opéra au CNA cet été - Nous avons appris qu'il y aura de l'opéra à Ottawa cet été! Le CNA a manifesté l'intention de présenter "les Noces de Figaro" de Mozart; et les dates suggérées sont les 21, 23, 26, 28 et 30 juillet. La Société a l'intention d'acheter une certaine quantité de billets et d'offrir une réception pour les membres le soir de la première. Réservez dès maintenant la soirée du 21 juillet, en attendant d'autres détails dans un prochain bulletin.

Hommage à Maria Callas - Une salle comble a rendu hommage à Maria Callas le 21 novembre dernier. La soirée, organisée par notre Société, ainsi que par la Société culturelle Parnassos et l'Université d'Ottawa, comprenait une causerie par le professeur Henry Bonnenburg et des enregistrements sur vidéocassette gracieusement prêtés par Neil Kelly.